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ACTA NÚM. 27 
 
Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació 
 
Juan Antonio Baeza Labat 
Marta Bertrán Tarrés 
Jordi Carrabina Bordoll 
Pau Casanellas Peñalver 
Mercè Díez Jiménez 
Juan Jesús Donaire Benito 
Carme Font Paz 
Paloma González Marcén 
Maria Dolors Izquierdo Tugas 
Virginia Luzón Fernández 
Assumpció Malgosa Morera 
Iván Martínez Flores 
Màrius Martínez Muñoz 
Xavier Navarro Acebes 
Pilar Orero Clavero 
Cristina Palet Ballús 
Nerea Roher Armentia 
David Sánchez Solbes 
Rosa María Sebastián Pérez 
 
 
No assisteixen a la reunió Antonio Miguel Espinosa Morales, Lidiane Nunes de Castro 
ni Alejandro Perálvarez Marin. S’han excusat d’assistir-hi Vicente Martínez Perea i 
Xavier Ramos Morilla. 
 
Hi assisteixen amb veu i sense vot Àngels Osuna Torres, cap de la Unitat de Gestió de 
Recursos de l’Àrea de Gestió de la Recerca, i Anabel Poveda Barbero, cap de l’Àrea de 
Gestió de la Recerca i Inmaculada Ponte Marull, directora de l’Escola de Doctorat. 
 
Hi actua com a secretària Sandra Vives Prieto, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes de les darreres sessions. 
2. Informe de les vicerectores. 
3. Informació sobre les principals modificacions del Reial Decret pel qual es regulen els 

ensenyaments oficials de doctorat. 
4. Aprovació, si s'escau, de la resolució provisional de la convocatòria d'Ajuts per a 

l'adquisició/renovació d'equipament científic i tecnològic.  
5. Aprovació, si s'escau, de la priorització dels ajuts presentats a la convocatòria 

Interreg Next Med. 
6. Aprovació, si s’escau, de les bases i de la convocatòria del programa anual de 

beques i ajuts a la recerca de la Càtedra Barcelona d’Estudis d’Habitatge per l’any 
20245.  

7. Aprovació, si s'escau, de la supressió d'un laboratori de prestació de Serveis (LPS) 
8. Informar favorablement, si s'escau, de la supressió del CER: Centre d'Estudis 

Sociològics sobre la Vida Quotidiana i el Treball (QUIT). 
9. Informar favorablement, si s’escau, de la modificació del Reglament de l’Institut de 

Dret i Tecnologia.  

A les 9:30 h del dia 14 de febrer del 2024, 
es reuneixen, en sessió ordinària, a la sala 
de juntes del Rectorat, sota la presidència 
de la vicerectora de Recerca, Assumpció 
Malgosa Morera, els membres de la 
Comissió de Recerca, Transferència i 
Innovació assenyalats al marge.  
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10. Informar favorablement, si s’escau, de la renovació parcial dels membres del CERec 
(Comitè d'Ètica en la Recerca). 

11. Aprovació, si s'escau, del Programa d'atracció i retenció de talent a la UAB. 
12. Autoritzar el doctor Xavier Daura, de l’Institut de Biotecnologia i de Biomedicina 

"Vicent Villar Palasí" perquè desenvolupi les tasques de direcció acadèmica a 
l’Associació Bioinformàtics Barcelona (BIB) 

13. Informar favorablement/Aprovació, si s'escau, de sol·licituds de reconeixement 
d'activitats de recerca. 

14.  Informar favorablement/Aprovació, si s’escau, d’adscripcions i desadscripcions 
d’investigadors/es a instituts i/o centres de recerca. 

15. Informar favorablement, si s'escau, de sol·licituds d'IVU 
16. Assumptes de tràmit. 
17. Torn obert de paraules. 

 
 

Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de les actes de les darreres sessions 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació acorden aprovar les actes de les sessions de 21 de desembre de 2023 
i de 22 de gener de 2024. 
 
2. Informe de les vicerectores 
 
La presidenta comença el seu informe amb la convocatòria de sexennis. A la darrera 
sessió ja es va comentar que s’estava amb converses amb l’Agència Nacional 
d’Avaluació de la Qualitat de i Acreditació (ANECA) per tal de veure si podien fer una 
sessió informativa amb tots els investigadors perquè hi havia molt neguit sobre aquesta 
qüestió. Finalment van respondre que no podien fer una sessió particular per a la UAB, 
sinó que si en feien una seria oberta a tothom. Les membres de panels d’avaluació que 
s’havien contactat van comentar que no se’ls permetia fer cap tipus de comunicació en 
aquest sentit.  
 
En relació a aquest tema, la vicerectora d’Innovació, Transferència i Emprenedoria 
informa sobre el suport que donen les biblioteques. Explica que han posat disset 
persones a treballar i han rebut més de 80 consultes. Els investigadors que han rebut 
suport han fet una bona valoració de l’ajut per part de les biblioteques. Les biblioteques 
estan assumint unes tasques diferents de les que havien fet fins ara i un rol de suport 
als investigadors d’una manera molt més directa.   
 
La presidenta torna a tenir la paraula i fa referència al Plan nacional. Explica que la UAB 
ha presentat 164 projectes, més que en les últimes convocatòries.  
 
Seguidament, informa que, en el cas del programa Investigo català, només es podien 
demanar 3 contractes. Així mateix, explica que la plataforma ha tingut problemes i no 
queda clar si s’haurà de tornar a fer la sol·licitud.    
 
En relació amb les FI, la presidenta fa saber que a la darrera Comissió de Personal 
Acadèmic, que va tenir lloc el 23 de gener del 2024, es va aprovar el Programa de 
Contractes Predoctorals, que havia aprovat prèviament la Comissió de Recerca. Explica 
que hi va haver debat sobre els criteris que s’utilitzarien per a la selecció dels candidats, 
ja que alguns departaments consideraven que aquests criteris els perjudicaven, però es 
va deixar clar que els criteris, així com la seva revisió, són una qüestió que concerneix 
a la Comissió de Recerca. Tot i així, la presidenta informa que s’ha demanat una 
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comparació de diferents anys per a veure si hi ha un greuge o no en alguns 
departaments en relació amb els criteris utilitzats. Així mateix, comenta que s’ha posat 
nom a aquests contractes predoctorals, PIP (personal investigador predoctoral), per a 
diferenciar-los d’altres figures com són els PIF, FPU o FI. 
 
Tot seguit, comenta que en relació amb els Ramón y Cajal (RyC), com que les 
sol·licituds dels departaments eren només 11, es va aprofitar per a demanar-ne 25 més, 
amb uns perfils bastant oberts, amb l’ànim que alguns departaments es repensin el fet 
de poder incorporar nous RyC.  
 
També explica que va assistir al llançament de l’Spanish Chapter de COARA, al Ministeri 
d’Innovació, Recerca i Universitats, liderat per la CRUE, l’ANECA i el CSIC. Sembla que 
està començant a posar-lo en marxa realment. De totes maneres, explica que les 
iniciatives que van explicar no eren gaire aplicables a una universitat amb les 
característiques de la UAB.  
 
Explica que aquesta setmana van ser a Brussel·les, juntament amb la vicerectora 
d’Innovació, la responsable de l’Oficina de Projectes Internacionals (OPI) i el vicegerent 
de Recerca, per a fer contactes amb officers, caps de programa i assistir a la reunió de 
la Science Business. Va estar organitzat pel representant que tenen les 4 universitats a 
Brussel·les. 
 
Seguidament informa que s’ha tancat la càtedra de Medicina Transfusional i Teràpia 
Cel·lular i Tissular, la qual teníem amb el Banc de Sang i Teixits, per falta d’activitat.  
 
Finalment, la presidenta comenta una molt bona notícia: a la UAB se li ha concedit la 
càtedra d’Intel·ligència Artificial i Arts Musicals, dotada amb 800.000 euros (600.000 € 
finançats pel Ministerio i 200.000 € per part de l’empresa Cruilla). 
 
La presidenta dona la paraula a la vicerectora d’Innovació, que explica que ha sortit una 
part de la resolució dels ajuts del Programa Indústria del Coneixement 2023. De la 
modalitat Producte, es van demanar 24 projectes i se n’han concedit 5 (Nerea Roher, 
Marc Torrent, Joaquim Ariño, Jesús Aranda i Rafel Mora), coordinats per la Universitat,  
i  2 més, coordinats per altres institucions (les investigadores principals de la UAB són 
Esther Julian i Esther Vazquez). Cadascun dels ajuts consisteix en 250.000 € per 
projecte, amb un total de 936.000 €. La vicerectora informa que el total de projectes 
concedits ha estat 46, per la qual cosa un 11 % del total s’han concedit a la UAB. En la 
modalitat Llavor, se n’havien demanat 7 i se n’han concedit 5 (Mercè Llugany, Emma 
Puighermanal, Marc Torrent, Irantzu Pallarés i Manuel Castillo), cosa que representa un 
10 % de la totalitat de projectes concedits. Aquests ajuts consisteixen en 20.000 € per 
projecte.  
 
Tot seguit, la vicerectora explica, referent al que s’havia parlat a l’última sessió sobre 
incentivar la participació dels investigadors de la UAB en les convocatòries del 
Departament Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural (DACC), que es va fer una 
sessió informativa de la convocatòria i que s’han presentat 14 ajuts, contra els 2 ajuts 
que es van presentar l’any passat.  Així mateix, la vicerectora reconeix el suport de 
l’Oficina de Valorització i Patents (OVP) en aquesta convocatòria, així com en les 
modalitats de Producte i Llavor. 
 
Pel que fa a biblioteques, la vicerectora també explica com ha anat l’assignació de 
APCs: el nombre que es tenien per a totes les editorials era de 387, les quals s’han 
distribuït de forma desigual entre les diferents facultats. Les xifres reflecteixen que n’hi 
ha menys en la part de ciències socials i humanitats. 
 



4 
 

Per a acabar, comenta que el novembre del 2023 la Universitat de Barcelona (UB), la 
Universitat Politècnica de Catalunya (UPC), la Universitat Pompeu Fabra (UPF) i la UAB 
van signar un acord per a donar més visibilitat a les grans universitats de Barcelona, que 
es diu Barcelona Knowledge Alliance, que està donant molt bons resultats.  
 
Seguidament s’obre un primer torn de paraules. Els membres de la Comissió demanen 
més informació sobre les places de RyC que s’han demanat de més. Es respon que se 
n’ha volgut demanar més perquè des dels departaments se n’han sol·licitat molt poques 
i era una llàstima que es pogués malgastar l’oportunitat d’atraure més talent. Alguns 
membres de la Comissió estan d’acord amb aquesta afirmació i expressen que realment 
sap greu que els departaments sol·licitin tan poques places, quan des dels instituts 
estarien molt interessats a ocupar-les i no poden sol·licitar-ne perquè no tenen la 
possibilitat d’estabilitzar-los. Es reflexiona sobre la inconveniència que els instituts no 
puguin tenir una política pròpia de captació de talent i que s’ha de trobar un encaix en 
aquesta qüestió, ja que, si no, els instituts perden, en part, el seu sentit. Els membres 
expressen que estem molt lluny d’altres universitats espanyoles, com la Universitat 
Autònoma de Madrid, que l’any passat va sol·licitar 60 places, versus les 21 places que 
es van demanar des de la UAB. Consideren que s’han de canviar les polítiques de 
professorat per a poder atraure més gent. Es respon que per aquesta raó s’han de 
millorar les relacions amb els departaments per a evitar la pèrdua de talent. És una feina 
de tots que els departaments pensin en un sentit ampli en relació a les noves 
incorporacions de PDI i no exclusivament en docència. La recerca és essencial per tal 
que existeixi una bona docència.  
 
Alguns membres donen les gràcies per l’aliança de les 4 universitats. Consideren que hi 
ha hagut un abans i un després. Ara se senten forts per a poder fer més lobby i van a 
les diferents accions amb un context. Així mateix, donen l’enhorabona a la persona que 
s’ha contractat com a representant de les 4 universitats, Ignasi Salvador, que ha resultat 
ser molt eficient en les seves accions. El vicegerent aprofita per a explicar que la UAB 
disposa d’una oficina a Brussel·les, per a poder dur a terme diferents accions. No 
obstant això, s’informa que el procediment adequat és que es contacti amb Brussel·les 
a través de l’OPI, perquè en aquests casos no hi haurà cost.   
 
Finalment, es dona les gràcies a la responsable de la Unitat de Col·laboracions 
Empresarials del Parc de Recerca UAB, Lidia Aguilera, que marxa. Se li reconeix que 
ha fet molt bona feina i que és una llàstima que marxi. 
 
 
3. Informació sobre les principals modificacions del Reial Decret pel qual es regulen els 
ensenyaments oficials de doctorat. 
 
La presidenta dona la paraula a la directora de l’Escola de Doctorat, Inma Ponte, per tal 
que faci un recull de les modificacions principals que afecten la recerca pel nou reial 
decret.  
 
Inma Ponte explica que el Reial decret (RD) 576/2023, de 4 de juliol, modifica el Reial 
decret 99/2011, pel qual es regulen els ensenyaments oficials de doctorat. Aquest nou 
reial decret va sortir en plena matrícula, per la qual cosa va ser un moment molt 
complicat de gestionar les novetats.   
 
Explica que les disposicions transitòries estableixen que les modificacions relatives a 
l’accés dels estudiants són aplicables als estudiants que ja s’han matriculat el curs 2023-
2024. Així mateix, s’estableix que les novetats relatives a la defensa de les tesis afecten 
tots els estudiants que la defensin a partir del curs acadèmic 2024-2025. 
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La directora informa sobre els canvis en els requisits d’accés, els quals ja s’han aplicat 
per al curs 2023-2024. El més important és que no es poden admetre estudiants que no 
tinguin 300 crèdits ECTS i MECES 3, a la vegada. 
 
Quant als canvis en l’admissió, que ja s’han aplicat, explica que s’ha de reservar un 
mínim del 5 % de les places per a estudiants que tinguin reconegut un grau de 
discapacitat determinat. 
 
Pel que fa als canvis en la durada dels estudis, informa que la duració pot arribar a ser 
la mateixa, però es modifica la forma. La diferència és que abans a temps complet el 
temps eren tres anys més dues pròrrogues i ara s’ha adaptat més a la realitat actual, 
que són quatre anys més una pròrroga. Així mateix, fa saber que el temps de 
permanència es comença a comptar des de la data de matrícula i no des de la data 
d’admissió i es computa fins a la data d’autorització de dipòsit.  
 
Quant als canvis en els requisits dels directors de tesi, es detallen més els requisits 
exigits. S’introdueix, també, l’elaboració d’un pla de formació.  
 
Seguidament, explica els canvis que afectaran els dipòsits que es facin a partir de l’1 
d’octubre del 2024. En relació amb els canvis relatius al tribunal, explica el problema 
principal, que és que la tesi haurà de tenir un mínim de dos informes d’experts en la 
matèria externs a la Universitat, que podran proposar aspectes de millora. Aquest tràmit 
s’ha de fer abans de l’autorització de dipòsit.   
 
Pel que fa als canvis relatius a la menció internacional, la diferència principal és que els 
informes no poden ser de les persones que els han acollit, dirigit o tutoritzat en l’estada 
que hagin dut a terme. Així mateix, quant a la menció industrial, els canvis que s’han 
introduït no els afectaran gaire, ja que ja s’estaven aplicant a la pràctica.   
 
Pel que fa a la cotutela, s’introdueix que es pot fer una cotutela entre més de dos 
universitats.  
 
Finalment, la directora aprofita per a comentar que es va introduir un canvi, diferent dels 
de l’RD, i és que en les tesis per compendi serà necessari que els articles estiguin 
dipositats al Dipòsit Digital de Documents (DDD).  
 
Seguidament, s’obre un torn de paraules. Els membres de la Comissió suggereixen que 
seria convenient que poguessin rebre una formació més extensa per a saber com 
incorporar bons plans de formació, així com de gestió de dades. Es contesta que el Pla 
de gestió de dades formarà part del Pla de recerca, no del Pla de formació. Així mateix 
s’informa que des del Servei de Biblioteques s’ofereixen cursos previstos expressament 
per a doctorands i per a directors. També s’està treballant a través del CSUC uns cursos 
tipus massive online open courses (MOOC).  
 
Tot seguit es fa un comentari relatiu als doctorats industrials: un doctorand va fer una 
petició de fer un doctorat industrial quan portava dos anys de tesi, la Generalitat li va 
acceptar, però des de l’Escola de Doctorat es va denegar, perquè no s’havia posat en 
un primer moment. Es respon que aquest cas no complia la normativa anterior, però que 
aquest requisit s’ha eliminat.   
 
Es pregunta sobre com es gestionarà l’experiència investigadora, perquè és difícil 
demanar sexennis a persones estrangeres, ja que no funcionen de la mateixa manera 
que aquí. Es respon que des de la CAP, la comissió de cada doctorat, establirà criteris 
per a veure qui compleix i qui no aquests requisits. D’altra banda, la CAP pot autoritzar 
a dirigir una tesi si no es tenen els requisits. En aquest cas, es necessita que hi hagi un 
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codirector o codirectora, que sí que els compleixi. Respecte de les persones que estan 
dirigint les tesis actualment, no es demanarà el requisit dels sexennis. 
 
També es pregunta si s’ha fet un estudi sobre l’impacte que tindran aquests canvis als 
màsters que s’ofereixen a la UAB de 60 i 90 crèdits. Es respon que no s’ha fet cap estudi 
en aquest sentit.  
 
Seguidament, es pregunta sobre les persones que han de defensar la tesi aquest 2024 
i com es gestionaran a la pràctica els informes d’experts. Es respon que estan acabant 
la normativa i la idea és presentar-ho a la propera Comissió de Doctorat i Consell de 
Govern.  
 
A continuació, es comenta que el TDX no acaba de funcionar bé, és a dir, les tesis no 
hi apareixen perquè s’està reformant el repositori. Es respon que es pot consultar si de 
manera provisional les tesis poden sortir al DDD sense que surtin al TDX per a poder-
los donar sortida. 
 
Es pregunta sobre si els datasets que es fan servir en una tesi han d’estar penjats al 
DDD, així com els requeriments ètics i els de riscos. Es respon que tota aquesta 
documentació no ha de sortir al DDD. El dataset pot penjar-se en una base de dades 
que té el CSUC a l’efecte.  
 
4. Aprovació, si s'escau, de la resolució provisional de la convocatòria d'Ajuts per a 
l'adquisició/renovació d'equipament científic i tecnològic. 
 
La presidenta explica que s’han rebut 75 sol·licituds i molt poques han quedat fora. 
D’aquestes sol·licituds, 3 són de ciències socials, 14 d’arts i humanitats, 9 de ciències 
de la salut i 49 de ciències experimentals i enginyeries. Les han avaluat i prioritzat quatre 
comissions formades per dues persones, excepte les relatives a experimentals i 
enginyeria, que van ser quatre persones pel volum de sol·licituds. El repartiment dels 
ajuts entre aquests quatre àmbits s’ha fet proporcionalment a les quantitats demanades 
per cadascun d’ells. El resultat de la concessió és fruit del repartiment per àmbits que 
es va fer prèviament, així com de la seva priorització.  
 
La presidenta informa que ja es tenen pressupostats els diners per a la nova 
convocatòria i s’hi posaran ja a treballar, com també que intentaran millorar les qüestions 
que han vist que han fallat.   
 
S’obre un torn de paraules en què alguns membres de la Comissió expressen el que els 
han fet arribar els directors de departament sobre els criteris, que consideren que són 
molt genèrics i s’haurien d’haver explicitat més.  
 
Es proposa, de cara a la convocatòria següent, plantejar-la de manera diferent, per 
exemple, comprar equipament més car i important que pugui ser més transversal i que 
puguin utilitzar diversos departaments.  
 
També es proposa que estaria bé que els criteris s’haguessin unificat més entre els 
avaluadors, així com que amb vista als criteris relatius a les línies de política científica, 
es podria posar el nombre de persones que poden utilitzar aquell equipament i que 
poden ser d’utilitat per a diversos grups.  
 
La presidenta respon que, per a la convocatòria següent, introduiran algunes d’aquestes 
propostes de millora, per a fer-ho millor. Observa, però, que els criteris publicats ja 
estableixen el que calia descriure i que la comparació entre àmbits molt diferents fa 
necessària una descripció més narrativa i àmplia. També es dona les gràcies als 
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avaluadors.  
 
Alguns dels membres que han participat en l’avaluació de les sol·licituds consideren que 
és més convenient que s’abstinguin. Per tant, es fa una votació de la proposta.  

 

La Comissió de Recerca, Transferència i Innovació de la UAB per un total de 14 
vots a favor, 0 vots en contra i 3 abstencions acorda: 
 
PRIMER.- Aprovar la proposta de resolució provisional de la Convocatòria d’ajuts 
per a l’adquisició/renovació d’equipament científic i tecnològic, d’acord 
amb l’Annex núm. 1.  
 
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
5. Aprovació, si s'escau, de la priorització dels ajuts presentats a la convocatòria Interreg 
Next Med -  
 
Aquest punt se suprimeix. 
 

 
6. Aprovació, si s’escau, de les bases i de la convocatòria del programa anual de beques 
i ajuts a la recerca de la Càtedra Barcelona d’Estudis d’Habitatge per l’any 2024. 
 

La presidenta explica el programa anual de beques i ajuts a la recerca de la càtedra 
Barcelona d’Estudis d’Habitatge (CBEH), que té per objecte la concessió de beques 
i ajuts, en règim de concurrència competitiva, per a donar suport a persones 
investigadores en les seves tasques de producció i divulgació de coneixement en 
tots els àmbits temàtics relacionats amb l’habitatge. La CBEH està formada per 
quatre universitats, entre elles, la UAB, que es van rotant en la gestió d’aquest 
programa.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Aprovar les bases i la convocatòria del programa anual de beques i ajuts 
a la recerca de la Càtedra Barcelona d’Estudis d’Habitatge per l’any 2024, d’acord 
amb els termes establerts als Annexos núm. 2 i 3.   
 
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
 
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius 
 
7. Aprovació, si s'escau, de la supressió d'un laboratori de prestació de Serveis (LPS) 
 
La presidenta dona la paraula a la vicerectora d’Innovació, que explica que, en el marc 
dels informes d’activitat que els demanen als diferents laboratoris de prestació de 
serveis, el laboratori denominat Plataforma de Imagen del Ratón (PIR-CBATEG) va 
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presentar un informe d’inactivitat, juntament amb la sol·licitud de baixa.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació acorden el següent: 
 
PRIMER.- Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la supressió del LPS 
Plataforma de Imagen del Ratón (PIR-CBATEG). 
  
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
  
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius.   
 
 
8. Informar favorablement, si s'escau, de la supressió del CER: Centre d'Estudis 
Sociològics sobre la Vida Quotidiana i el Treball (QUIT). 
 
La presidenta explica que el novembre passat, el Centre d’Estudis Sociològics sobre la 
Vida Quotidiana i el Treball (QUIT) va presentar a aquesta comissió la seva activitat. 
Com que aquest centre d’estudis i de recerca (CER) duplicava les seves funcions amb 
altres figures, com són el SGR de mateix nom i l’Institut d’Estudis del Treball, en van 
acceptar la dissolució.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement la supressió del CER Centre d’Estudis 
Sociològics sobre la vida quotidiana i el Treball – QUIT. 
 
SEGON.-  Elevar els presents acords al Consell de Govern perquè exerceixi les 
seves funcions. 
 
TERCER.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
QUART.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
9. Informar favorablement, si s’escau, de la modificació del Reglament de l’Institut de 
Dret i Tecnologia. 
 
La presidenta dona la paraula a la secretària de la Comissió, que explica que el CER 
Institut de Dret i Tecnologia té un reglament de l’any 2005, que està totalment desfasat. 
El CER vol adaptar-se a la normativa actual i suprimir òrgans de govern que no utilitzen.  
 
Una persona membre de la Comissió suggereix que el CER consideri modificar el terme 
institut per centre o algun de similar, ja que els nous Estatuts i normativa que s’està 
treballant van en aquest sentit, per a evitar confusions amb altres estructures de recerca, 
com són els instituts universitaris de recerca.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
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PRIMER.- Informar favorablement la modificació del Reglament de l’Institut de Dret 
i Tecnologia, en els termes de l’Annex núm. 4.   
  
SEGON.- Elevar aquests acords al Consell de Govern per tal que exerceixi les 
seves funcions. 
 
TERCER.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
QUART.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius . 
 
10. Informar favorablement, si s’escau, de la  renovació parcial dels membres del CERec 
(Comitè d'Ètica en la Recerca). 
 
La presidenta informa sobre els canvis que es proposen en la composició del Comitè 
d’Ètica en la Recerca i se’ls agraeix la feina que han fet.  
 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement el cessament de la Dra. Sandra Barbosa Pérez i 
el Dr. Miquel Torregrossa Álvarez, com a membres del Comitè d’Ètica en la 
Recerca (CERec). 
 
SEGON.- Informar favorablement el nomenament de la Dra. Estefania Contreras 
Carretón, Assessora de Benestar Animal de la instal·lació de peixos AQUAB i del 
Dr. Joan Pujol Tarrés, titular d’universitat numerari de l’Àrea de Psicologia Social, 
com membres del Comitè d’Ètica en la Recerca (CERec). 
 
TERCER.- Elevar aquests acords al Consell de Govern per tal que exerceixi les 
seves funcions 
 
QUART.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
 
CINQUÈ.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
11. Aprovació, si s'escau, del Programa d'atracció i retenció de talent a la UAB –  
 
S’ajorna aquest punt. 
 
12. Autoritzar el doctor Xavier Daura, de l’Institut de Biotecnologia i de Biomedicina 
"Vicent Villar Palasí" perquè desenvolupi les tasques de direcció acadèmica a 
l’Associació Bioinformàtics Barcelona (BIB). 
 
La presidenta dona la paraula a la vicerectora d’Innovació, que explica que l’Associació 
Bioinformàtics Barcelona (BIB), la UB, la UAB, la UPC, la UPF, la Universitat Ramon 
Llull, la Universitat de Girona, la Universitat de Lleida, la Universitat Rovira i Virgili, la 
Universitat Oberta de Catalunya i la Universitat de Vic – Universitat Central de Catalunya 
van signar un conveni de col·laboració a través del qual es comprometien a prestar la 
seva col·laboració al BIB per tal que aquesta entitat pogués enfortir i incrementar les 
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activitats que lidera en el camp de la bioinformàtica. Aquesta col·laboració es 
materialitza amb la dotació al BIB d’un director acadèmic provinent de les universitats. 
 
Així mateix, en la reunió de la Comissió de Seguiment del BIB del gener del 2024 es va 
acordar la designació de Xavier Daura Ribera com a director acadèmic del BIB.  
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Autoritzar el doctor Xavier Daura Ribera, investigador ICREA, vinculat a 
l’Institut de Biotecnologia i de Biomedicina ‘Vicent Villar Palasí’ (IBB) perquè 
desenvolupi tasques de direcció acadèmica a l’Associació Bioinformàtics de 
Barcelona (BIB).   
 
SEGON.-  Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
  
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
13. Informar favorablement/Aprovació, si s'escau, de sol·licituds de reconeixement 
d'activitats de recerca. 
 
La presidenta informa de les sol·licituds de reconeixement d’activitats de recerca, 

relacionades a l’annex 5, així com de l’acord pres per la comissió ad hoc en relació amb 

les sol·licituds presentades, el qual s’eleva a la Comissió de Recerca, Transferència i 

Innovació en qualitat de proposta d’informe favorable (annex 6).  La presidenta explica 

que les sol·licituds que han rebut han estat realment molt bones. Així mateix, aprofita 

per a informar els membres d’aquesta Comissió que en el cas de Mercedes Marquez, 

se li va fer arribar de forma excepcional el resultat de la Comissió ad hoc abans que fos 

informat favorablement per aquesta Comissió ja que la interessada ho necessitava de 

forma urgent per a presentar-se a una convocatòria.  

Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement sobre el reconeixement d’activitats de recerca 
a la següent persona, en els termes establerts als articles 5 i 6 de la normativa de 
la UAB sobre reconeixement d’activitats de recerca a l’empara de l’article 21.1 de 
la Llei 24/2015, de 24 de juliol, de patents:    
   

• Pérez Fernandez, Belen 

• Cortes Garmendia, Maria Pilar 

• Marquez Martínez, Mercedes 
  
SEGON.- Elevar aquests acords al rector perquè exerceixi les seves funcions  
  
TERCER.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i de Transferència, Innovació 
i Emprenedoria l'execució i el seguiment d’aquests acords.    
   
QUART.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius   
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14. Informar favorablement/Aprovació, si s'escau, d'adscripcions i desadscripcions 
d'investigadors/es a instituts i/o centres de recerca 
 
La presidenta informa sobre la proposta de modificació d’adscripció d’activitat 
investigadora de personal acadèmic a CER i instituts de recerca propis d’acord amb 
l’annex núm. 7 i la modificació d’adscripció de l’activitat investigadora de personal 
acadèmic a institucions amb personalitat jurídica pròpia d’acord amb l’annex núm. 8. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- 1. Informar favorablement l’adscripció de l’activitat de recerca dels 
investigadors als instituts i centres d’estudis i de recerca en els termes de l’Annex 
núm. 7.  
 
2. Elevar aquest acord a la vicerectora de Recerca perquè exerceixi les seves 
competències. 
  
3. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per a fer-los efectius  
 
SEGON.- 1. Aprovar l’adscripció de l’activitat de recerca dels investigadors a 
entitats amb personalitat jurídica pròpia que s’identifiquen a l’Annex núm. 8.  
 
2. Encarregar a la vicerectora d’Innovació, Transferència i Emprenedoria 
l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
  
3. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que porti a 
terme les mesures necessàries per a fer-los efectius.   
 
15. Informar favorablement, si s'escau, de sol·licituds d'IVU. 
 
La presidenta informa sobre les propostes de sol·licitud de reconeixement com a 
investigadors vinculats a la universitat, d’acord amb la llista que s’adjunta com a annex 
9. 
 
Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació de la UAB acorden el següent: 
 
PRIMER.- Informar favorablement la sol·licitud de reconeixement d’investigadora 
vinculada recollida a l’Annex núm. 9, la qual tindrà els drets i obligacions 
reconeguts en el Conveni de col·laboració entre el Consorcio Centro de 
Investigación Biomédica en Red i la institució Universitat Autònoma de 
Barcelona”.    
  
SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria l'execució i el seguiment d’aquests acords.   
  
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius  
 
16. Assumptes de tràmit 
 
No n’hi ha. 
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17. Torn obert de paraules. 
 
S’obre un torn de paraules.  
 
 
 
A les 12:21 h, la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 
 
 
La secretària 
 
 

  
Vist i plau 
La presidenta 

 


